

[This question paper contains 2 printed pages.]

Your Roll No.....

Sr. No. of Question Paper : 4892

J

Unique Paper Code : 2015002004

Name of the Paper : Simple Arabic Text – 2

Name of the Course : G.E. - NEP

Semester : VI

Duration : 3 Hours

Maximum Marks : 90

Instructions for Candidates

1. Write your Roll No. on the top immediately on receipt of this question paper.
2. Unless otherwise required in a question, answers may be written either in English or in Arabic, Hindi or in Urdu; but the same medium should be used throughout the paper.

Attempt **all** questions

1. Translate any **two** of the following sections into English: (15+15=30)

(A)

هذا كرسي. تلك سبورة. أنت مدرس. أنا تلميذ. القلم جيد. الأخت نائمة. تلك ستارة.
الأب واقف في البيت. هذا الشجر طويل. اسمي خالد. أين والدك؟ تلك شجرة تفاح.
أنا وراء الستارة. كتابي جميل. عندك كوب كبير.

(B)

ذلك مرسام. أنت رجل. البنات غائبة. التلميذ في الفصل. هذه نافذة. على الكرسي
ولد. المدرس راجع إلى البيت. هي تعبانة. تلك السبورة سوداء. اسمي سلمى. اسمه
راشد. ورق الكتاب أبيض. كيف مدرستك؟ الماء بارد. هي صغيرة.

(C)

هذا مكتب. أنا ولد. الباب مفتوح. من نائمة؟ الكتاب للتلميذ. التلميذ حاضر في
الفصل. في هذا البيت حجرة ومطبخ. أين أختك؟ جنيئة حامد كبيرة. أنا أمام الباب.
عندي فنجان صغير. أين بيتك؟ مدرستي كبيرة. بيتي نظيف. أنت تلميذة.

P.T.O.

2. Re-write any **one** section of the Q. No. 1 with full vowel signs. (10)
3. Answer any **five** of the following questions in your own Arabic: (15)

- (أ) هل أنت مدرس؟
 (ب) كيف أنت؟
 (ت) ماذا على النافذة؟
 (ث) هل الكرسي للولد؟
 (ج) أين القلم؟
 (ح) كيف أنت؟
 (خ) ما اسمه؟
 (د) أين الشاي الحار؟

4. Fill in the blanks in any **five** sentences given below with suitable words: (10)

- 1- أنت
 2- ولد.
 3- ... جالس؟
 4- القلم
 5- هي
 6- اسمها؟
 7- قلم الحبر... المكتب.
 8- بيدك؟
 9- هذه؟
 10- الستارة ... النافذة.

5. Use any **five** of the following in your own Arabic sentences: (15)

أستاذ - مفيد - غاضبة - جوعان - ضعيف - رب - رديئة - مرتفع - بستاني

6. Write English meaning of any **ten** of the following words: (10)

طفل طاهر ناضج جيدة نهر ممحاة سوق
 دواء كسلانة سرير ورد جيب فنجان تفاح